Nr. de înregistrare 16606/27.12.2023

**ANUNȚ PRIVIND ACHIZIȚIA**

**SERVICII DE PAZĂ (MONITORIZARE ȘI INTERVENȚIE) ASIGURATE CU SISTEME TEHNICE DE SECURITATE ȘI INTERVENȚIE RAPIDĂ**

* Autoritatea contractantă: COMPANIA MUNICIPALĂ ENERGETICA SERVICII BUCUREȘTI S.A. cu sediul în București, Splaiul Unirii nr. 76, mezanin și et. 1, Sector 4.
* Prevederi legale aplicabile: Legea nr. 98/2016 privind achizițiile publice
* Cod CPV: 79713000-5 - Servicii de paza (Rev.2)
* Obiectul achiziției: ,,**SERVICII DE PAZĂ (MONITORIZARE ȘI INTERVENȚIE) ASIGURATE CU SISTEME TEHNICE DE SECURITATE ȘI INTERVENȚIE RAPIDĂ**”
* Sursa de finanțare: capitaluri/surse proprii CMESB S.A.
* Perioada de timp pentru care oferta trebuie să fie valabilă: 30 zile
* **Data limită de transmitere a ofertei:** **29.12.2023**, ora **11.00**, la adresa de e-mail: [**achizitii@cmesb.ro**](mailto:achizitii@cmesb.ro)
* Valoarea estimată – 76.500,00 lei, fără TVA
* Perioada pentru care se solicită prestarea serviciilor: 01.01.2024 – 31.03.2024
* Criteriul de atribuire – prețul cel mai scăzut
* Modalitatea de plată – în baza facturii fiscale emise în maxim 30 zile de la emitere
* Descrierea serviciilor ce urmează a fi prestate, informații privind întocmirea ofertei tehnice și financiare:

Serviciile solicitate sunt constituite din servicii de pază (monitorizare și intervenție) asigurate cu sisteme tehnice de securitate și intervenție rapidă RAPIDĂ PENTRU URMĂTOARELE OBIECTIVE:

* CMESB S.A. ”GROZĂVEŞTI” privind organizarea de șantier situată pe str. Mexic, nr. 19, în incinta depoului Victoria, București.
* CMESB S.A. „ DANUBIANA” privind depozitul central pentru gestiunea companiei situată pe str. Sos. Oltenitei nr. 181C, Popești – Leordeni
* CMESB S.A. „DR TABEREI” privind organizarea de șantier situată pe str. Brasov nr.21A, Sector 6, Bucuresti, ȘI REPREZENTAREA ÎN FAȚA ORGANELOR ABILITATE PENTRU ORICE SITUAȚIE DE CONTROL SAU INCIDENTE.

Achiziția presupune ca autoritatea contractantă să plătească doar un abonament lunar pentru pachetul de servicii prestate. Prestatorul va presta serviciile prevăzute în anexa, în conformitate cu prevederile Legii nr. 333 din 8 iulie 2003 privind paza obiectivelor, bunurilor, valorilor și protecția persoanelor.

Serviciile vor fi prestate după cum urmează:

* 3 luni pentru locatia GROZAVESTI incepand cu data de 1.01.2024 pana la 31.03.2024 pret estimativ 8500 lei/lună – 25.500/3 luni
* 3 luni pentru DANUBIANA perioada 1.01.2024 pana la 31.03.2024, pret estimativ 8500 lei/lună – 25.500/3 luni
* 3 luni pentru DR TABEREI perioada 1.01.2024 pana la 31.03.2024, pret estimativ 8500 lei/lună – 25.500/3 luni

Operatorii economici vor asigura cu operativitate, eficiență, în mod sustenabil și cu respectarea tuturor standardelor și normativelor în vigoare în materie, serviciile ce fac obiectul prezentului caiet de sarcini pe toată perioada derularii serviciilor și potrivit nevoilor Achizitorului, astfel cum sunt acestea detaliate.

* Modul de întocmire a ofertei: Ofertantul va prezenta - propunerea tehnică - descrierea serviciilor ce urmează a fi prestate cu raportare la cerințele solicitate prin prezentul anunț, propunerea financiara în lei fără TVA (preț unitar/lună si valoarea totală). Serviciile vor corespunde caracteristicilor mentionate. Toate costurile sunt incluse in pretul ofertei. Toate documentele constitutive ale ofertei vor fi semnate de reprezentantul legal al ofertantului.
* Prețul va fi exprimat în LEI, în cifre cu două zecimale, incluzând toate costurile. Oferta va conține toate documentele atașate prezentului anunț. Oferta va respecta toate cerințele solicitate și va fi însoțită de datele de identificare ale societății. Oferta se va transmite prin e-mail, la adresa: achizitii@cmesb.ro, până la data și ora limită precizate în anunțul de publicitate.
* Plata se va efectua prin OP în maxim 30 zile de la data primirii facturii. SERVICIILE VOR FI PRESTATE DUPĂ TRANSMITEREA UNEI COMENZI FERME DIN PARTEA COMPANIEI MUNICIPALE ENERGETICA SERVICII BUCUREȘTI S.A. În cazul în care, Prestatorul nu își îndeplinește la termen obligațiile asumate sau le îndeplinește necorespunzător, atunci Autoritatea contractantă are dreptul de a percepe dobânda legală penalizatoare prevăzută la art. 3 alin. 2^1 din O.G. nr. 13/2011 privind dobânda legală remuneratorie și penalizatoare pentru obligații bănești, precum și pentru reglementarea unor măsuri financiar-fiscale în domeniul bancar, cu modificările și completările ulterioare. Dobânda se aplică la valoarea serviciilor care nu au fost prestate, pentru fiecare zi de întârziere, dar nu mai mult de valoarea achiziției.
* Ofertantul va prezenta, la depunerea ofertei, următoarele formulare (Anexa 2) și documente:
* Formularul nr. 1 - Formular de ofertă - propunerea financiară;
* Formularul nr. 2 - Propunerea tehnică;
* Formularul nr. 3 - Declarație privind respectarea reglementărilor obligatorii din domeniul mediului, social, al relațiilor de muncă și privind respectarea legislației de securitate și sănătate în muncă;
* Formularul nr. 4 – Acord de asociere
* Formularul nr. 5 – Acord de subcontractare
* Formularul nr. 7 - Declarație privind neîncadrarea în situațiile prevăzute la art. 60 din legea nr. 98/2016 privind achizițiile publice
* Licența de funcționare eliberată de Inspectoratul General al Poliției Române pentru desfășurarea activității de pază și protecție, valabilă la momentul prezentării acesteia, conform art. 19 din Legea nr. 333/2003 privind paza obiectivelor, bunurilor, valorilor și protecția persoanelor, cu modificările și completările ulterioare (copie conformă cu originalul) sau în cazul ofertanților străini, documentele echivalente emise în țara de rezidență;
* Licența eliberată de Inspectoratul General al Poliției Române să fie în perioada de valabilitate atât la data prezentării ofertei. Daca perioada de valabilitate a licenței expiră în perioada derulării , operatorul economic declarat câștigător va avea obligația ca in termen de maxim 5 zile de la reînnoire sa o prezinte autorității contractante. In caz contrar, raportul contractual poate înceta.
* Declarație pe proprie răspundere privind utilizarea echipamentelor solicitate prin caietul de sarcini.
* În cazul în care doua sau mai multe oferte admisibile sunt clasate pe primul loc cu prețuri egale, autoritatea contractanta va solicita reofertarea, în vederea departajarii ofertelor în cauză. Achizitorul are deplina decizie în selectarea ofertantului câștigător, fără a fi obligat să prezinte justificări celorlalți ofertanți participanți la acțiunea de achiziție a serviciilor definite mai sus.
* Eventualele răspunsuri la solicitările de clarificări adresate vor fi publicate pe site-ul https://energeticaservicii.ro, la rubrica Achiziții și licitații publice – Proceduri în desfășurare.
* Pentru alte informații ne puteți contacta la adresa de e-mail: achizitii@cmesb.ro

Modul de finalizare al achiziției: Transmiterea unei comenzi având ca obiect **SERVICII DE PAZĂ (MONITORIZARE ȘI INTERVENȚIE) ASIGURATE CU SISTEME TEHNICE DE SECURITATE ȘI INTERVENȚIE RAPIDĂ RAPIDĂ. Se va emite o singură comandă, pentru prestarea serviciilor pe o perioadă de 3 luni.**

* Limba în care trebuie elaborată oferta: Limba română.

|  |
| --- |
| Revizia 0 - 2023  **Anexa 1 - CAIET DE SARCINI**  **pentru achiziția de servicii de pază (monitorizare și intervenție) asigurate cu sisteme**  **tehnice de securitate și intervenție rapida, pentru obiective administrate de**  **Compania Municipală Energetica Servicii București S.A.**  BUCUREȘTI - 2023 |

**Cuprins**

[1. INTRODUCERE 3](#_Toc98047585)

[2. CONTEXTUL REALIZĂRII ACHIZIȚIEI 3](#_Toc98047586)

[2.1 Informații despre Autoritatea contractantă 3](#_Toc98047587)

[2.2 Informații despre contextul care a determinat achiziționarea serviciilor 4](#_Toc98047588)

[2.3 Informații despre beneficiile anticipate de către Autoritatea contractantă 4](#_Toc98047589)

[3. DESCRIEREA SERVICIILOR SOLICITATE 5](#_Toc98047590)

[4. DURATA DE VALABILITATE ACHIZITIEI. 8](#_Toc98047591)

[5. OBLIGAȚIILE PRESTATORULUI DE SERVICII 8](#_Toc98047592)

[6. RESPONSABILITĂȚILE AUTORITĂȚII CONTRACTANTE 9](#_Toc98047593)

[7. IPOTEZE ȘI RISCURI 10](#_Toc98047594)

[8. RECOMANDĂRI PRIVIND SECURITATEA OBIECTIVELOR 11](#_Toc98047595)

[9. LOCUL DESFĂȘURĂRII ACTIVITĂȚILOR 11](#_Toc98047596)

[10. CADRUL LEGAL 11](#_Toc98047597)

[11. PLATA SERVICIILOR PRESTATE 12](#_Toc98047598)

[12. RECEPȚIE ȘI VERIFICĂRI 12](#_Toc98047599)

[13. CRITERIU DE ATRIBUIRE 12](#_Toc98047600)

[14. PROPUNEREA FINANCIARĂ 13](#_Toc98047601)

1. **INTRODUCERE**

Prezentul Caietul de sarcini face parte integrantă din documentația de atribuire și constituie ansamblul cerințelor pe baza cărora se elaborează de către fiecare ofertant propunerea tehnică.

Autoritatea contractantă este **COMPANIA MUNICIPALĂ ENERGETICA SERVICII BUCUREȘTI SA**, denumită în continuare ”CMESB S.A.”, cu sediul în București, Splaiul Unirii nr. 76, corp A, mezanin și etajul 1, sector 4, București, cod poștal: 040037, înregistrată la Registrul Comerţului cu nr. J40/7921/2019, cod fiscal RO 41268559.

Caietul de sarcini face parte integrantă din documentația de atribuire şi constituie ansamblul cerințelor pe baza cărora se elaborează de către fiecare ofertant propunerea tehnică și financiară.

Caietul de sarcini este în concordanță cu necesitățile obiective ale autorității contractante.

Specificațiile tehnice impuse în caietul de sarcini vor fi considerate ca fiind minimale, orice ofertă prezentată care se abate de la specificațiile tehnice prevăzute în caietul de sarcini, va fi luată în considerare, dar numai în măsura în care propunerea tehnică presupune asigurarea unui nivel calitativ superior specificațiilor tehnice minimale din caietul de sarcini.

Prezentul caiet de sarcini a fost elaborat pentru achiziția publică de **servicii de pază asigurate cu sisteme tehnice de securitate și intervenție rapidă** pentru obiectivele CMESB S.A., după cum urmează:

* **GROZĂVEŞTI** privind organizarea şantierului, situat pe str. Mexic, nr. 19, în incinta depoului Victoria, București;
* **DRUMUL TABEREI** privindorganizarea şantierului, situat pe str. Brașov, nr. 21A, sector 6, București;
* **DANUBIANA** privind depozitul central pentru gestiunea companiei, situat pe str. Sos. Olteniței, nr. 181C, Popești - Leordeni

și **reprezentare în fața organelor abilitate pentru orice situație de control sau incidente.**

Pentru scopul prezentei secțiuni a Documentației de Atribuire, orice activitate descrisă într-un anumit capitol din Caietul de Sarcini și nespecificată explicit în alt capitol, trebuie interpretată ca fiind menționată în toate capitolele unde se consideră de către Ofertant că aceasta trebuia menționată pentru asigurarea îndeplinirii obiectului achizitiei.

1. **CONTEXTUL REALIZĂRII ACHIZIȚIEI**

Servicii de pază asigurate cu sisteme tehnice de securitate și intervenție rapidă pentru obiectivele CMESB S.A. menţionate mai sus și reprezentarea în fața organelor abilitate pentru orice situație de control sau incidente.

* 1. **Informații despre Autoritatea contractantă**

Compania Municipală Energetica Servicii București S.A. (*denumită în continuare CMESB S.A. sau Compania*) a fost înființată prin *Hotărârea Consiliului General al Municipiului Bucureşti nr. 145/2019* și, conform Proiectului de Divizare totală și a Actului adițional la Proiectul de Divizare a Companiei Municipale Energetica București S.A., preia activele și pasivele Companiei Municipale Energetica București S.A. prin Hotărârea Civilă nr. 2515/2020 pronunțată în ședința din camera de consiliu din data de 09.12.2020 de Tribunalul București, Secția civilă a VI a, în Dosarul nr. 28647/3/2020, s-a aprobat divizarea Companiei Municipale Energetica București S.A urmată de dizolvare și radiere ei din ONRC cu transferul patrimoniului său către Compania Municipala Energetică Servicii București S.A.

Conform cererii de înregistrare nr. 597837 depusă la ONRC, Compania Municipală Energetica București S.A. a fost radiată din evidențele Oficiului Registrului Comerțului de pe lângă Tribunalul București la data de 24.12.2020, patrimoniul său fiind transferat către Compania Municipală Energetica Servicii București S.A.

Compania Municipală Energetica Servicii București SA are ca obiect principal de activitate **LUCRĂRI DE CONSTRUCȚII A PROIECTELOR UTILITARE PENTRU FLUIDE, COD CAEN 4221.**

Compania Municipală Energetica Servicii București S.A. își propune să contribuie la dezvoltarea pieței de energie a Municipiului București în vederea consolidării unui centru economic puternic, stabil și diversificat, capabil să asigure prosperitate cetățenilor din Municipiul București și din zonele înconjurătoare.

Misiunea principală a Companiei Municipale Energetica Servicii București S.A. reprezintă îmbunătățirea continuă a calității vieții cetățenilor printr-o abordare centrată pe mediu și pe o intervenție sustenabilă în sistemul energetic din București.

* 1. **Informații despre contextul care a determinat achiziționarea serviciilor**

În prezent CMESB S.A. are în derulare mai multe contracte de execuție lucrări de modernizare conducte de termoficare pentru circuitul primar, prin care este obligat să respecte prevederile Legii nr. 333 din 8 iulie 2003 privind paza obiectivelor, bunurilor, valorilor și protecția persoanelor.

* 1. **Informații despre beneficiile anticipate de către Autoritatea contractantă**

1. **Obiectivul general** al acestei achiziții îl constituie încheierea unei comenzi pentru servicii de pază (monitorizare și intervenție) asigurate cu sisteme tehnice de securitate și intervenție rapidă pentru obiectivele CMESB S.A.

* **„Grozăveşti”** privind **organizarea de șantier** situată pe str. Mexic, nr. 19, în incinta depoului Victoria, București;
* **„Drumul Taberei”** privind **organizarea de șantier** situată situat pe str. Brașov, nr. 21A, sector 6, București;
* **„Danubiana”** privind depozitul central pentru gestiunea companiei, situat pe str. Sos. Olteniței, nr. 181C, Popești - Leordeni

și reprezentarea în fața organelor abilitate pentru orice situație de control sau incidente.

**b. Obiectivul specific**

Conform prevederilor Legii nr. 333/2003, trebuie asigurată paza și securitatea prin sisteme tehnice de securitate și intervenție rapida pentru organizarea de șantier a obiectivelor **Grozăveşti** şi **Drumul Taberei,** dar şi pentru depozitul central **Danubiana.**

1. **DESCRIEREA SERVICIILOR SOLICITATE**

Serviciile solicitate sunt constituite din **servicii de pază (monitorizare și intervenție)** asigurate cu sisteme tehnice de securitate și intervenție rapidă pentru obiectivele CMESB S.A. „**Grozăveşti**” şi **Drumul Taberei** privind **organizarea de șantier** situată pe str. Mexic, nr. 19, București, respectiv str. Brașov, nr. 21A, sector 6, București, şi obiectiv **Danubiana** – depozit central pentru gestiunea companiei și **reprezentarea în fața organelor abilitate** pentru orice situație de control sau incidente.

Realizarea dispozitivelor de pază și securitate la obiectivul încredințat se va face cu respectarea Legii nr. 333/2003 privind paza obiectivelor, bunurilor, valorilor și protecția persoanelor, cu modificările și completările ulterioare.

**Prestatorul va asigura următoarele servicii**

1. Efectuarea Analizei de Risc la Securitatea Fizică de către evaluatori autorizați de Inspectoratul General al Poliției Române în maxim 10 zile calendaristice de la semnarea comenzii;

2. Proiectarea sistemelor de securitate în maxim 10 zile calendaristice de la semnarea comenzii și aprobarea/avizarea lor după instalare, la organele de Poliție abilitate;

3. Prezentarea și instalarea tuturor sistemelor de securitate obligatorii (sistem de supraveghere video și alarmă) în maxim 10 de zile de la semnarea comenzii. După instalarea sistemelor de securitate prestatorul are obligația de a prezenta beneficiarului o listă cu echipamentele montate însoțită de documente din care să rezulte că sunt noi, de ultimă generație, an de fabricație minim 2019 și fișe tehnice/documentații în limba română aferente echipamentelor montate.

4. Proceduri de securitate;

5. Monitorizarea sistemului video cu soft specializat și analiză în dispecerat;

6. Mutarea echipamentelor în caz de recompartimentare sau relocare a obiectivului conform termenelor stabilite de comun acord cu beneficiarul;

7. Refacerea evaluării de risc în caz de eveniment sau relocarea conform prevederilor legale şi a termenelor stabilite de comun acord cu beneficiarul;

8. Monitorizarea în timp real 24/24 ore, prin dispecerat, a zonelor de risc;

9. Asigurarea pazei cu resurse umane (minim 2 persoane) pe timpul întreruperii transmiterii online video/alarmare, din diferite motive tehnice sau de altă natură la sistemul de monitorizare/alarmare;

10. Informarea autorității contractante, în cel mai scurt timp, cu privire la toate evenimentele/situațiile (alarmare, prezența persoanelor străine în incinta obiectivului chiar și pe perioada când sistemul nu este armat) pe canalele de comunicare stabilite prin achizitie;

11. Intervenție rapidă cu cel puțin două echipaje în cazul unui eveniment în maxim 15 minute de la momentul declanșării alarmei;

12. Asigurarea transmiterii de date (abonament, router etc);

13. Reprezentarea în fața organelor abilitate pentru orice situație de control sau incidente (în care sunt implicați angajații CMESB S.A.) atât la obiectivul Grozăveşti, cât și în alte două locații de lucru ale Companiei aflate în Municipiul București, unde autoritatea contractantă desfășoară lucrări autorizate. Cele două locații (din Municipiul București) în care prestatorul va reprezenta Compania vor fi comunicate prestatorului ulterior semnării comenzii, întrucât acestea sunt modificate permanent în funcție de evoluția lucrărilor autorizate;

14. Asigurarea protecției, securității și integrității obiectivului, bunurilor și valorilor achizitorului inclusiv a angajaților acestora;

15. Informarea autorității contractante privind prezența persoanelor străine prin recunoaștere facială sau a altor situații neprevăzute 24/24 ore chiar dacă sistemul de alarmă nu este armat prin modalitatea de comunicare stabilită prin comanda;

16. Executarea serviciilor prevăzute în caietul de sarcini, Proiectul sistemelor de securitate și a Analizei de Risc la Securitate Fizica, instalare sisteme de securitate, monitorizare, intervenție si mentenanța, conform prevederilor Legii nr. 333/2003, cu modificările și completările ulterioare.

17. Folosirea echipamentului tehnic cu următoarele caracteristici minime:

* Camere de supraveghere video, rezoluție minimă FullHD;
* Camere de supraveghere video cu termoviziune;
* Camere de supraveghere video cu recunoaștere facială;
* Camere de supraveghere video de tip SpeedDome cu tehnologie “Smart Tracking”;
* Camere de supraveghere video capabile sa facă diferența intre om, mașină, animale și mișcări involuntare;
* Camere de supraveghere video capabile să alarmeze în caz de trecere linie, acces în zona interzisă, detecție mișcare;
* Senzori detecție mișcare cu imunitate la animale <30kg, dotat cu tehnologie infraroșu și un unghi de deschidere de minim 80 de grade;
* Butoane de panică wireless;
* Centrală detecție efracție care permite controlul total de la distanţă și permite inclusiv asocierea senzorilor cu camerele de supraveghere video.

Echipamentul tehnic va fi nou, de ultimă generație, an de fabricație minim 2019.

18. Costurile de achiziție, implementare și întreținere, precum și monitorizarea și intervenția sistemelor de securitate vor fi suportate de Prestator;

19. Toate echipamentele instalate se vor afla în custodia Beneficiarului pe toată durata comenzii;

20. Verificarea periodică a sistemelor privind funcționalitatea acestora și respectarea procedurilor de securitate cu personal specializat;

21. Luarea măsurilor legale de asigurare a personalului propriu implicat în realizarea serviciilor, pe linie de protecția muncii, mediu și P.S.I., instruirea acestuia, acordarea echipamentului de lucru și protecție, cercetarea eventualelor accidente de muncă și înregistrarea acestora;

22. Asigurarea conformității serviciilor prestate cu prevederile Regulamentului de ordine interioară privind circulația, intrarea și ieșirea în/din incinta obiectivelor și a anexelor acestora, precum și urmărirea respectării acestor prevederi de către angajații și partenerii de orice fel ai Autorității Contractante, potrivit regulamentului menționat mai sus;

23. Asigurarea integrității bunurilor și valorilor și protecția persoanelor conform Proiectului integrat de securitate și îndeplinirea instrucțiunilor primite de la reprezentanții Achizitorului cu respectarea consemnelor generale și particulare;

24. Adoptarea neîntârziată a tuturor măsurilor necesare în cazul tentativelor de furt sau al actelor de violență în incinta obiectivului, la nevoie procedându-se la imobilizarea, identificarea, reținerea vinovaților și predarea acestora organelor de poliție competente pe baza întocmirii unui proces verbal de constatare;

25. Verificarea zilnică a stării tehnice a sistemelor de securitate folosite, funcționalitatea în parametri optimi a sistemelor de supraveghere și starea fizică a incintelor supravegheate, orice deteriorare a stării fizice a acestora va fi sesizată imediat personalului autorizat;

26. Depunerea diligențelor necesare pentru asigurarea unei ținute morale și a unui comportament civilizat din partea angajaților săi (ex: dispeceri) în raporturile acestora cu reprezentanții Achizitorului, cu salariații și partenerii acestuia. Orice abatere a conduitei acestora de la normele unui comportament civilizat și bazat pe principii legale și morale va fi sesizată prompt, de către reprezentanții autorizați ai Achizitorului, în scopul adoptării, de către acesta din urmă, a măsurilor corective corespunzătoare.

Serviciile de monitorizare vor fi prestate după:

* Avizarea de către beneficiar a Analizei de Risc la Securitatea Fizică de către evaluatori autorizați de Inspectoratul General al Poliției Române;
* Încheierea unui proces verbal semnat fără obiecțiuni de către ambele părți care certifică proiectarea sistemelor de securitate de către prestator;
* Încheierea unui proces verbal semnat fără obiecțiuni de către ambele părți care certifică instalarea tuturor sistemelor de securitate obligatorii (sistem de supraveghere video și alarmă).

Prestatorul trebuie să prezinte reprezentantului legal al Achizitorului și persoanelor autorizate de acestea următoarele:

* Lista cu echipamentele instalate în locație;
* Manuale de utilizare și exploatare ale echipamentelor instalate;

În cazul în care controalele organelor abilitate vor sesiza abateri sau neregularități de orice natură în desfășurarea activității, ca urmare a deficiențelor sistemului și dispozitivului de supraveghere, monitorizare și intervenție, în perioada de valabilitate a comenzii, prestatorul va suporta costurile privind modificarea sistemelor aplicate în urma constatărilor efectuate.

În situațiile sustragerilor de bunuri din imobilul indicat, respectiv organizarea de șantier „Grozăvești”, prejudiciul va fi recuperat de la prestator potrivit asigurării de răspundere civilă a societății de securitate.

Prestatorul trebuie să informeze reprezentanții Achizitorului să adopte primele măsuri pentru limitarea consecințelor evenimentului, în caz de avarii produse la instalații, conducte sau rezervoare de apă, la rețelele electrice sau telefonice, precum și în orice alte împrejurări care sunt de natură să producă pagube.

Prestatorul are obligația să păstreze confidențial orice date, documente, informații sau altele asemenea, referitoare la activitățile desfășurate de Autoritatea Contractantă, la care personalul prestatorului poate avea acces în virtutea sarcinilor de serviciu.

Prestatorul va facilita vizualizarea online permanentă a imaginilor din cadrul organizării de șantier ”Grozăveşti”.

**CERINȚE:**

În vederea efectuării serviciilor de pază și protecție, conform prevederilor Legii nr. 333/2003 privind paza obiectivelor, bunurilor, valorilor și protecția persoanelor, cu modificările și completările ulterioare și HG nr. 301/2012, prestatorul de servicii va prezenta obligatoriu următoarele documente:

* Licența de funcționare eliberată de Inspectoratul General al Poliției Române pentru desfășurarea activității de pază și protecție, valabilă la momentul prezentării acesteia, conform art. 19 din Legea nr. 333/2003, privind paza obiectivelor, bunurilor, valorilor și protecția persoanelor, cu modificările și completările ulterioare (copie conform cu originalul) sau în cazul ofertanților străini, documentele echivalente emise în țara de rezidență;
* Licența eliberată de Inspectoratul General al Poliției Române să fie în perioada de valabilitate, atât la data prezentării ofertei, cât și pe perioada derulării comenzii. Dacă perioada de valabilitate a licenței expiră pe perioada derulării comenzii, operatorul economic declarat câștigător va avea obligația ca în termen de maxim 5 zile de la reînnoire să o prezinte autorității contractante. In caz contrar, comanda se poate rezilia.
* Prestatorul este direct răspunzător de personalul folosit la îndeplinirea serviciilor;
* Declarație pe proprie răspundere privind utilizarea echipamentelor solicitate prin caietul de sarcini.

1. **DURATA DE VALABILITATE.**

• 3 luni pentru locatia GROZAVESTI incepand cu data de 01.01.2024 pana la 31.03 2024

• 3 luni pentru DANUBIANA perioada 01.01.2024 pana la 31.03 2024

• 3 luni pentru DR TABEREI perioada de 01.01.2024 pana la 31.03 2024

**OBLIGAȚIILE PRESTATORULUI DE SERVICII**

* Prestatorul poate să subcontracteze unul sau mai multe servicii din prezenta comanda cu respectarea prevederilor, legii achiitiilor publice si Legea nr. 333/2003;
* Prestatorul se obligă să facă dovada că va asigura serviciile cu personal de specialitate atestat profesional conform prevederilor Legii nr. 333/2003;
* Prestatorul se obligă să facă dovada că deține licența de funcționare eliberată de Inspectoratul General al Poliției Române valabilă la data prezentării, conform prevederilor Legii nr. 333/2003 privind paza obiectivelor, bunurilor, valorilor și protecția persoanelor;
* Prestatorul poartă întreaga răspundere pentru calitatea serviciilor prestate fiind pe deplin responsabil pentru prestarea serviciilor;
* Prestatorul se obligă să asigure servicii de pază, securitate și monitorizare online printr-un dispecerat cu sisteme de alarmare și supraveghere dotate cu inteligenta artificială, conform prevederilor Legii nr. 333/2003, cu modificările și completările ulterioare;
* Prestatorul va înlocui personalul ce se află în disponibilitate de a-și îndeplini atribuțiile în mod corespunzător (concedii medicale, zile libere, absențe nemotivate, etc) și în acest sens va avea o rezervă de personal de înlocuire, pentru întreținerea sistemelor, modificare sau relocare;
* Prestatorul va lua măsuri de limitare a pierderilor cauzate în cazul producerii unor evenimente deosebite și anunță de îndată reprezentantul Achizitorului;
* Prestatorul va remedia în timpul cel mai scurt eventualele defecțiuni sau anomalii ale sistemelor electronice de securitate;
* Prestatorul va asigura materialele și echipamentele necesare executării serviciilor de supraveghere si monitorizare conform prevederilor legale;
* Prestatorul va executa instructajul privind respectarea de către personalul propriu al normelor legale privind sănătatea și securitatea în muncă, protecția mediului și a celor de prevenire și stingere a incendiilor, a normelor de ordine interioară stabilite de comun acord cu Achizitorul;
* Prestatorul va răspunde de respectarea regulilor de acces în obiectiv, regulile fiind stabilite de Achizitor, atât pentru personal cât și pentru mijloace de transport;
* Personalul prestatorului îi este interzis să divulge date și informații confidențiale și secrete.

**Operatorii economici vor asigura cu operativitate, eficiență, în mod sustenabil și cu respectarea tuturor standardelor și normativelor în vigoare în materie, serviciile ce fac obiectul prezentului caiet de sarcini pe toată perioada derularii serviciilor și potrivit nevoilor Achizitorului, astfel cum sunt acestea detaliate.**

1. **RESPONSABILITĂȚILE AUTORITĂȚII CONTRACTANTE**

* Autoritatea contractantă stabileşte cerințele minime de calificare în corelare cu principiul proporționalității, cu scopul de a obține o confirmare că operatorii economici care demonstrează îndeplinirea cerinței au capacitatea și experiența necesară pentru a gestiona și duce la bun sfârșit, în condițiile de performanță impuse prin caietul de sarcini, achizitiace urmează a fi atribuit;
* Autoritatea contractantă va aduce la cunoștința Prestatorului prevederile Regulamentului de Ordine Interioară sau Deciziile interne referitoare la accesul și circulația în locațiile menționate mai sus;
* Autoritatea contractantă va pune la dispoziția Prestatorului toate informațiile disponibile pentru obținerea rezultatelor așteptate, cum ar fi: date de intrare, raportări, situații specifice, precum și reglementările interne, procedurile și instrucțiunile de lucru care au legătură cu buna îndeplinire a sarcinilor și atribuțiilor serviciilor de supraveghere, monitorizare și intervenție;
* Autoritatea contractantă va desemna echipa implicată și responsabilă cu interacțiunea și suportul oferit Prestatorului;
* Autoritatea contractantă va notifica în scris, conducerii Prestatorului, orice schimbare în planuri sau consemnele stabilite pentru acoperirea obiectului achizitiei, precum și orice modificare cu privire la orarul de lucru în cadrul locației (Grozăveşti, Drumul Taberei, Danubiana);
* Autoritatea contractantă, în situația sesizărilor de sustrageri de bunuri, va pune la dispoziția Prestatorului, în scopul evaluării rapide a prejudiciului, toate documentele contabile din care să rezulte existența bunurilor sustrase din patrimoniul Achizitorului și dovada valorii lor, înaintea producerii evenimentului;
* Autoritatea contractantă va efectua plata tuturor serviciilor efectuate și corect prestate, pe baza facturii prezentate și a Procesului Verbal (în care se menționează serviciile efectuate, intervențiile, dacă au fost, și altele) întocmit de Prestator și acceptate la plată de către Achizitor, conform tarifului stabilit și la termenul prevăzut în comanda;
* Autoritatea contractantă va comunica regulile privind accesul și circulația în interiorul obiectivului.

1. **IPOTEZE ȘI RISCURI**

Cauzele care pot duce la producerea de evenimente sunt:

**Interne**

* Lipsa elementelor de protecție mecano-fizică certificată pe suprafețele vitrate;
* Reacția întârziată a personalului angajat la producerea de acte infracționale;
* Apariția rutinei la personalul angajat în desfășurarea unor activității pentru prevenirea actelor infracționale (conform motto-ului „nu s-a întâmplat și nu se poate întâmpla“);
* Imposibilitatea personalului angajat de a previziona producerea unor evenimente, prin identificarea de indicii cu privire la existența unor persoane în incintă cu intenția de a organiza și desfășura acte infracționale;
* Nerespectarea măsurilor de securitate de către personalul angajat și/sau inexistența unor proceduri de securitate cu accent pe prevenirea unor astfel de evenimente;
* Nerespectarea măsurilor de protecție și PSI de către personalul angajat și/sau suprasolicitarea instalației electrice;
* Apariția unor scurtcircuite la instalația electrică din incinta obiectivului;
* Utilizarea de instalații și echipamente cu defecțiuni și/sau cu improvizații sau suprasolicitarea instalației electrice.

**Externe**

* Intrarea persoanelor violente în interiorul unităților;
* Șantajarea personalului angajat în scopul sustragerii de valori și/sau facilitarea desfășurării acțiunilor în obiectiv;
* Atragerea angajaților sau foștilor angajați de către persoane din afara unităților pentru facilitarea acțiunilor ilicite prin furnizarea unor informații privind securitatea obiectivelor;
* Propagarea incendiilor în urma producerii unor explozii sau de la instalațiile și echipamentele proprietăților învecinate;
* Producerea de incendii provocate de către persoane rău intenționate ca mod de protest față de unitate și/sau alte instituții aflate în aproprierea obiectivelor.

1. **RECOMANDĂRI PRIVIND SECURITATEA OBIECTIVELOR**

* Instruirea personalului privind modul de acțiune în caz de jaf;
* Limitarea accesului persoanelor în zonele critice stabilite;
* Menținerea prestării serviciilor pentru întreținerea sistemelor de securitate existente.

1. **LOCUL DESFĂȘURĂRII ACTIVITĂȚILOR**

Serviciile de pază (monitorizare și intervenție) asigurate cu sisteme tehnice de securitate și intervenție rapidă vor fi prestate Achizitorului CMESB S.A. pentru locațiile *organizare de şantier „Grozăveşti”*, situată pe str. Mexic, nr 19, în incinta depoului Victoria, București, Drumul Taberei, situată pe strada Brașov, nr. 21A, sector 6, București, Danubiana, str. Sos. Olteniței, nr. 181C, Popești – Leordeni.

În vederea elaborării ofertei, în cazul în care se consideră necesar, prestatorii au dreptul de a vizita amplasamentul obiectivului de mai sus, cu maxim 3 zile înainte de data depunerii ofertelor, vizita fiind permisă numai pe baza aprobării unei asemenea solicitări făcute în scris de către ofertant şi adresată la: office@cmesb.ro, cu cel puțin o zi înaintea efectuării vizitei.

1. **CADRUL LEGAL**

Pe teritoriul României, activitatea de pază și protecție, inclusiv paza asigurată cu sisteme tehnice de securitate și intervenție rapidă, este reglementată de prevederile Legii nr. 333/2003 privind paza obiectivelor, bunurilor, valorilor și protecția persoanelor publicată în Monitorul Oficial nr. 525 /22.07.2003, modificată și completată prin următoarele acte normative:

* Legea nr. 40/2010 pentru modificarea şi completarea Legii nr. 333/2003 privind paza obiectivelor, bunurilor, valorilor şi protecția persoanelor publicată în Monitorul Oficial 153/2010;
* Legea nr. 9/2007 pentru modificarea Legii nr. 333/2003 privind paza obiectivelor, bunurilor, valorilor şi protecția persoanelor publicată în Monitorul Oficial 30/2007;
* Ordonanța de Urgență a Guvernului nr. 16/2005 pentru modificarea lit. h) a art. 17 din Legea nr. 182/2002 privind protecția informațiilor clasificate şi pentru modificarea şi completarea Legii nr. 333/2002 privind paza obiectivelor, bunurilor, valorilor şi protecția persoanelor publicată în Monitorul Oficial 205/2005;
* Hotărârea Guvernului nr. 1010/25.06.2004 pentru aprobarea normelor metodologice și a documentelor prevăzute la art. 69 din Legea nr. 333/2003, publicată în Monitorul Oficial nr. 722 din 10 august 2004;
* Hotărârea Guvernului nr. 301/2012 pentru aprobarea normelor metodologice de aplicare a Legii nr. 333/2003 privind paza obiectivelor, bunurilor, valorilor și protecția persoanelor, cu modificările și completările ulterioare.

1. **PLATA SERVICIILOR PRESTATE**

Plata se va face în termen de 30 zile de la data acceptării și înregistrării facturii la sediul beneficiarului.

Factura va fi însoțită de procesul-verbal de recepție a serviciilor semnat fără obiecțiuni de către ambele părți.

Mecanismele de plată, stabilirea penalităților pentru neîndeplinirea sau îndeplinirea defectuoasă a obligațiilor contractuale sunt prezentate și detaliate în modelul de comanda de furnizare pentru procedura în cauză.

1. **RECEPȚIE ȘI VERIFICĂRI**

**Verificări care se efectuează de către prestator, prin personal numit în acest scop (șef obiectiv, inspectori și auditori):**

* Dotarea obiectivului monitorizat conform prevederilor achizitiei și cerințelor specifice;
* Respectarea prevederilor Proiectului integrat de securitate.

**Verificări care se efectuează de către personalul desemnat de către autoritatea contractantă:**

* Integritatea obiectivelor păzite (uşi acces, holuri, finisaje, instalaţii de iluminat, utilaje, împrejmuiri, dotări, etc.);

Neexecutarea, executarea cu întârziere sau necorespunzătoare a obligațiilor prevăzute în achizitie, în Caietul de Sarcini, Proiect și Analiza de Risc la Securitatea Fizică, atrage pentru partea în culpă, plata de despăgubiri potrivit legislației în vigoare, precum și penalități calculate conform prevederilor prevăzute în comanda.

Pentru pagubele cauzate Autorității Contractante, constatate în obiectivul stabilit prin comanda de prestări servicii ca fiind produse exclusiv din culpa prestatorului, acesta va răspunde material. Plata prejudiciului se va face de către prestator în baza unui proces verbal încheiat și însușit de către o comisie mixtă (beneficiar - prestator).

1. **CRITERIU DE ATRIBUIRE**

Criteriul de atribuire utilizat pentru atribuirea acestei achizitii este în conformitate cu art. 187, alin. (3) lit. c) coroborat cu art. 187, alin. (31) din Legea 98/2016, cu modificările și completările ulterioare, respectiv “**Prețul cel mai scăzut”,** aferent serviciilor cu abonament lunar.

1. **PROPUNEREA FINANCIARĂ**

La întocmirea ofertei financiare, ofertantul va ține cont de toate costurile plătibile (efectuarea analizelor solicitate, achiziționarea și montarea echipamentelor, alte costuri etc).

Lipsa formularului de ofertă reprezintă lipsa propunerii financiare, respectiv lipsa actului juridic de angajare în comanda, ceea ce atrage încadrarea ofertei în categoria ofertelor inacceptabile.

Valoarea ofertată pentru serviciile de abonament lunar va include toate costurile plătibile pentru executarea serviciilor.

Valoarea ofertei va fi exprimată în lei (fără TVA).

**Notă:**

* Ofertantul va elabora propunerea financiară astfel încât aceasta să furnizeze toate informațiile solicitate cu privire la prețul și tarifele incidente (exprimate în Lei, fără TVA), precum și condițiile financiare și comerciale legate de furnizarea produselor prevăzute în prezenta documentație;
* Oferta are caracter obligatoriu din punct de vedere al conținutului, pe toată perioada de valabilitate stabilită de către Autoritatea contractantă și asumată de ofertant;
* În vederea comparării unitare a ofertelor, toate prețurile vor fi exprimate în cifre cu două zecimale.

Ofertantul va elabora propunerea financiară astfel încât aceasta să furnizeze toate informațiile necesare cu privire la diversele condiții financiare și comerciale legate de formarea prețului ofertat (cum ar fi prețuri unitare aplicabile, exprimate în Lei, fără TVA), astfel încât să se poată proba asigurarea realizării tuturor activităților, cel puțin la nivelul calitativ solicitat prin documentația de atribuire, în marja prețului ofertat.

Totodată, intră în obligația ofertanților să demonstreze, la prima cerere scrisă a comisiei de evaluare, faptul că au prevăzut în cadrul ofertei resurse financiare suficiente pentru a îndeplini toate activitățile ce trebuie întreprinse de aceștia pentru a-și îndeplini în mod corespunzător obligațiile în cadrul achizitiei.

Propunerea financiară are caracter obligatoriu, din punctul de vedere al conținutului pe toată perioada de valabilitate stabilită de către Autoritatea Contractantă și asumată de ofertant.

Cu excepția erorilor aritmetice, astfel cum sunt acestea definite la art. 134 alin. (10) din Anexa la H.G. nr. 395/2016/ art. 140 alin. (9) din Anexa la H.G. nr. 394/2016, nu vor fi permise alte omisiuni, necorelări sau ajustări ale propunerii financiare. Prin erori aritmetice în sensul acestor dispoziții se înțeleg inclusiv următoarele situații:

1. în cazul unei discrepanţe între prețul unitar și prețul total, va fi luat în considerare prețul unitar, iar prețul total va fi corectat în mod corespunzător;
2. dacă există o discrepanță între litere și cifre, va fi luată în considerare valoarea exprimată în litere, iar valoarea exprimată în cifre va fi corectată corespunzător.

În vederea comparării unitare a ofertelor, se solicită ca toate preturile să fie exprimate în cifre cu cel mult două zecimale. Niciun fel de cereri și pretenții ulterioare ale ofertantului legate de ajustări de prețuri, determinate de orice motive (cu excepția situațiilor prevăzute explicit în documentația de atribuire și/sau prin dispozițiile legale aplicabile), nu pot face obiectul vreunei negocieri sau proceduri litigioase între părțile contractante.

**Anexa 2 – Formulare**

|  |  |
| --- | --- |
| OPERATORUL ECONOMIC …………........................ (*denumirea/numele*) | **Formular nr. 1** |

**FORMULAR DE OFERTĂ**

Către*:* **S.C. COMPANIA MUNICIPALĂ ENERGETICA BUCUREȘTI SERVICII S.A.**

**Splaiul Unirii, nr. 76, Corp A, mezanin și etaj 1, sectorul 4, București**

1. Examinând anunțul pe publicitate nr. ................./.............................. și Caietul de sarcini nr. 6159/31.05.2023, subsemnaţii, reprezentanţi ai ofertantului ........................................................... *(denumirea/numele ofertantului)* ne oferim ca, în conformitate cu prevederile şi cerinţele cuprinse în documentaţia mai sus menţionată, să prestăm.........................,pentru suma de.................................................... *(suma in cifre si litere)* lei, respectiv *........................................... (suma in cifre si litere)*, la care se adauga TVA ............................... *(suma in cifre si litere)* lei, după cum urmează:

|  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- |
| **Nr. crt.** | **Denumire servicii** | **UM** | **Cantitate** | **Preț unitar/lună (lei, fără TVA)** | **Valoare totală**  **(lei, fără TVA)** |
| 1 | * CMESB S.A. ”GROZĂVEŞTI” privind organizarea de șantier situată pe str. Mexic, nr. 19, în incinta depoului Victoria, București, ȘI REPREZENTAREA ÎN FAȚA ORGANELOR ABILITATE PENTRU ORICE SITUAȚIE DE CONTROL SAU INCIDENTE. | Lunar | 4 luni |  |  |
| 2 | CMESB S.A. „ DANUBIANA” privind depozitul central pentru gestiunea companiei situată pe str. Sos. Oltenitei nr. 181C, Popești - Leordeni, ȘI REPREZENTAREA ÎN FAȚA ORGANELOR ABILITATE PENTRU ORICE SITUAȚIE DE CONTROL SAU INCIDENTE | Lunar | 4 luni |  |  |
| 3 | CMESB S.A. „DR TABEREI” privind organizarea de șantier situată pe str. Brasov nr.21A, Sector 6, Bucuresti, ȘI REPREZENTAREA ÎN FAȚA ORGANELOR ABILITATE PENTRU ORICE SITUAȚIE DE CONTROL SAU INCIDENTE | Lunar | 4 luni |  |  |
| **Total (lei, fără TVA)** | | | | |  |
| **TVA** | | | | |  |
| **Total (lei, cu TVA)** | | | | |  |

2. Ne angajăm ca, în cazul în care oferta noastră este stabilită câştigătoare, să prestăm serviciile în termenul prezentat în propunerea tehnică.

3. Ne angajăm să menţinem această ofertă valabilă pentru o durată de 60 (șaizeci) de zile, până la data de ............................... (ziua/luna/anul) şi ea va rămâne obligatorie pentru noi, şi poate fi acceptată oricând înainte de expirarea perioadei de valabilitate.

4. Până la primirea raportului juridic contractual, această ofertă, împreună cu comunicarea transmisă de dumneavoastră, prin care oferta noastră este acceptată ca fiind câştigătoare, vor constitui un contract angajant între noi.

5. Înţelegem că nu sunteţi obligaţi să acceptaţi oferta cu cel mai scăzut preţ sau orice ofertă primită.

*Data completării: [ZZ.LL.AAAA]*

...............................................................................,

*(nume, prenume şi semnătură)*

în calitate de ............................................ legal autorizat să semnez oferta pentru şi în numele ...................................................... *(denumirea/numele operatorului economic)*

|  |  |
| --- | --- |
| OPERATORUL ECONOMIC …………........................ (*denumirea/numele*) | **Formular nr. 2** |

**PROPUNEREA TEHNICĂ**

|  |  |  |
| --- | --- | --- |
| **Cerințe tehnice solicitate de autoritatea contractantă** | **Modul de îndeplinire a cerinței de către operatorul economic** | **Alte precizări (dacă este cazul)** |
| **Prestatorul va asigura următoarele servicii**  1. Efectuarea Analizei de Risc la Securitatea Fizică de către evaluatori autorizați de Inspectoratul General al Poliției Române în maxim 10 zile calendaristice de la semnarea contractului;  2. Proiectarea sistemelor de securitate în maxim 10 zile calendaristice de la semnarea contractului și aprobarea/avizarea lor după instalare, la organele de Poliție abilitate;  3. Prezentarea și instalarea tuturor sistemelor de securitate obligatorii (sistem de supraveghere video și alarmă) în maxim 10 de zile de la semnarea contractului. După instalarea sistemelor de securitate prestatorul are obligația de a prezenta beneficiarului o listă cu echipamentele montate însoțită de documente din care să rezulte că sunt noi, de ultimă generație, an de fabricație minim 2019 și fișe tehnice/documentații în limba română aferente echipamentelor montate.  4. Proceduri de securitate;  5. Monitorizarea sistemului video cu soft specializat și analiză în dispecerat;  6. Mutarea echipamentelor în caz de recompartimentare sau relocare a obiectivului conform termenelor stabilite de comun acord cu beneficiarul;  7. Refacerea evaluării de risc în caz de eveniment sau relocarea conform prevederilor legale şi a termenelor stabilite de comun acord cu beneficiarul;  8. Monitorizarea în timp real 24/24 ore, prin dispecerat, a zonelor de risc;  9. Asigurarea pazei cu resurse umane (minim 2 persoane) pe timpul întreruperii transmiterii online video/alarmare, din diferite motive tehnice sau de altă natură la sistemul de monitorizare/alarmare;  10. Informarea autorității contractante, în cel mai scurt timp, cu privire la toate evenimentele/situațiile (alarmare, prezența persoanelor străine în incinta obiectivului chiar și pe perioada când sistemul nu este armat) pe canalele de comunicare stabilite prin contract;  11. Intervenție rapidă cu cel puțin două echipaje în cazul unui eveniment în maxim 15 minute de la momentul declanșării alarmei;  12. Asigurarea transmiterii de date (abonament, router etc);  13. Reprezentarea în fața organelor abilitate pentru orice situație de control sau incidente (în care sunt implicați angajații CMESB S.A.) atât la obiectivul Grozăveşti, cât și în alte două locații de lucru ale Companiei aflate în Municipiul București, unde autoritatea contractantă desfășoară lucrări autorizate. Cele două locații (din Municipiul București) în care prestatorul va reprezenta Compania vor fi comunicate prestatorului ulterior semnării contractului, întrucât acestea sunt modificate permanent în funcție de evoluția lucrărilor autorizate;  14. Asigurarea protecției, securității și integrității obiectivului, bunurilor și valorilor achizitorului inclusiv a angajaților acestora;  15. Informarea autorității contractante privind prezența persoanelor străine prin recunoaștere facială sau a altor situații neprevăzute 24/24 ore chiar dacă sistemul de alarmă nu este armat prin modalitatea de comunicare stabilită prin contract;  16. Executarea serviciilor prevăzute în caietul de sarcini, Proiectul sistemelor de securitate și a Analizei de Risc la Securitate Fizica, instalare sisteme de securitate, monitorizare, intervenție si mentenanța, conform prevederilor Legii nr. 333/2003, cu modificările și completările ulterioare.  17. Folosirea echipamentului tehnic cu următoarele caracteristici minime:   * Camere de supraveghere video, rezoluție minimă FullHD; * Camere de supraveghere video cu termoviziune; * Camere de supraveghere video cu recunoaștere facială; * Camere de supraveghere video de tip SpeedDome cu tehnologie “Smart Tracking”; * Camere de supraveghere video capabile sa facă diferența intre om, mașină, animale și mișcări involuntare; * Camere de supraveghere video capabile să alarmeze în caz de trecere linie, acces în zona interzisă, detecție mișcare; * Senzori detecție mișcare cu imunitate la animale <30kg, dotat cu tehnologie infraroșu și un unghi de deschidere de minim 80 de grade; * Butoane de panică wireless; * Centrală detecție efracție care permite controlul total de la distanţă și permite inclusiv asocierea senzorilor cu camerele de supraveghere video.   Echipamentul tehnic va fi nou, de ultimă generație, an de fabricație minim 2019.  18. Costurile de achiziție, implementare și întreținere, precum și monitorizarea și intervenția sistemelor de securitate vor fi suportate de Prestator;  19. Toate echipamentele instalate se vor afla în custodia Beneficiarului pe toată durata contractuală;  20. Verificarea periodică a sistemelor privind funcționalitatea acestora și respectarea procedurilor de securitate cu personal specializat;  21. Luarea măsurilor legale de asigurare a personalului propriu implicat în realizarea contractului, pe linie de protecția muncii, mediu și P.S.I., instruirea acestuia, acordarea echipamentului de lucru și protecție, cercetarea eventualelor accidente de muncă și înregistrarea acestora;  22. Asigurarea conformității serviciilor prestate cu prevederile Regulamentului de ordine interioară privind circulația, intrarea și ieșirea în/din incinta obiectivelor și a anexelor acestora, precum și urmărirea respectării acestor prevederi de către angajații și partenerii de orice fel ai Autorității Contractante, potrivit regulamentului menționat mai sus;  23. Asigurarea integrității bunurilor și valorilor și protecția persoanelor conform Proiectului integrat de securitate și îndeplinirea instrucțiunilor primite de la reprezentanții Achizitorului cu respectarea consemnelor generale și particulare;  24. Adoptarea neîntârziată a tuturor măsurilor necesare în cazul tentativelor de furt sau al actelor de violență în incinta obiectivului, la nevoie procedându-se la imobilizarea, identificarea, reținerea vinovaților și predarea acestora organelor de poliție competente pe baza întocmirii unui proces verbal de constatare;  25. Verificarea zilnică a stării tehnice a sistemelor de securitate folosite, funcționalitatea în parametri optimi a sistemelor de supraveghere și starea fizică a incintelor supravegheate, orice deteriorare a stării fizice a acestora va fi sesizată imediat personalului autorizat;  26. Depunerea diligențelor necesare pentru asigurarea unei ținute morale și a unui comportament civilizat din partea angajaților săi (ex: dispeceri) în raporturile acestora cu reprezentanții Achizitorului, cu salariații și partenerii acestuia. Orice abatere a conduitei acestora de la normele unui comportament civilizat și bazat pe principii legale și morale va fi sesizată prompt, de către reprezentanții autorizați ai Achizitorului, în scopul adoptării, de către acesta din urmă, a măsurilor corective corespunzătoare.  Serviciile de monitorizare vor fi prestate după:   * Avizarea de către beneficiar a Analizei de Risc la Securitatea Fizică de către evaluatori autorizați de Inspectoratul General al Poliției Române; * Încheierea unui proces verbal semnat fără obiecțiuni de către ambele părți care certifică proiectarea sistemelor de securitate de către prestator; * Încheierea unui proces verbal semnat fără obiecțiuni de către ambele părți care certifică instalarea tuturor sistemelor de securitate obligatorii (sistem de supraveghere video și alarmă).   Prestatorul trebuie să prezinte reprezentantului legal al Achizitorului și persoanelor autorizate de acestea următoarele:   * Lista cu echipamentele instalate în locație; * Manuale de utilizare și exploatare ale echipamentelor instalate;   În cazul în care controalele organelor abilitate vor sesiza abateri sau neregularități de orice natură în desfășurarea activității, ca urmare a deficiențelor sistemului și dispozitivului de supraveghere, monitorizare și intervenție, în perioada de valabilitate a contractului, prestatorul va suporta costurile privind modificarea sistemelor aplicate în urma constatărilor efectuate.  În situațiile sustragerilor de bunuri din imobilul indicat, respectiv organizarea de șantier „Grozăvești”, prejudiciul va fi recuperat de la prestator potrivit asigurării de răspundere civilă a societății de securitate.  Prestatorul trebuie să informeze reprezentanții Achizitorului să adopte primele măsuri pentru limitarea consecințelor evenimentului, în caz de avarii produse la instalații, conducte sau rezervoare de apă, la rețelele electrice sau telefonice, precum și în orice alte împrejurări care sunt de natură să producă pagube.  Prestatorul are obligația să păstreze confidențial orice date, documente, informații sau altele asemenea, referitoare la activitățile desfășurate de Autoritatea Contractantă, la care personalul prestatorului poate avea acces în virtutea sarcinilor de serviciu.  Prestatorul va facilita vizualizarea online permanentă a imaginilor din cadrul organizării de șantier ”Grozăveşti”. | ***Notă: ofertantul va descrie modul de indeplinire a fiecărei cerințe cu incadrare in termenele solicitate.***  ***Totodată pentru echipamentele tehnice menționate la punctul 17 se vor detalia specificațiile tehnice pentru fiecare echipament. Se vor atașa fișele tehnice pentru fiecare echipament în limba română*** |  |
| **CERINȚE:**  În vederea efectuării serviciilor de pază și protecție, conform prevederilor Legii nr. 333/2003 privind paza obiectivelor, bunurilor, valorilor și protecția persoanelor, cu modificările și completările ulterioare și HG nr. 301/2012, prestatorul de servicii va prezenta obligatoriu următoarele documente:   * Licența de funcționare eliberată de Inspectoratul General al Poliției Române pentru desfășurarea activității de pază și protecție, valabilă la momentul prezentării acesteia, conform art. 19 din Legea nr. 333/2003, privind paza obiectivelor, bunurilor, valorilor și protecția persoanelor, cu modificările și completările ulterioare (copie conform cu originalul) sau în cazul ofertanților străini, documentele echivalente emise în țara de rezidență; * Licența eliberată de Inspectoratul General al Poliției Române să fie în perioada de valabilitate, atât la data prezentării ofertei, cât și pe perioada derulării contractului. Dacă perioada de valabilitate a licenței expiră pe perioada derulării contractului, operatorul economic declarat câștigător va avea obligația ca în termen de maxim 5 zile de la reînnoire să o prezinte autorității contractante. In caz contrar, contractul se poate rezilia. * Prestatorul este direct răspunzător de personalul folosit la îndeplinirea contractului; * Declarație pe proprie răspundere privind utilizarea echipamentelor solicitate prin caietul de sarcini. |  |  |
| * Prestatorul poate să subcontracteze unul sau mai multe servicii din prezentul contract cu respectarea prevederilor legale din Legea nr. 333/2003; * Prestatorul se obligă să facă dovada că va asigura serviciile cu personal de specialitate atestat profesional conform prevederilor Legii nr. 333/2003; * Prestatorul se obligă să facă dovada că deține licența de funcționare eliberată de Inspectoratul General al Poliției Române valabilă la data prezentării, conform prevederilor Legii nr. 333/2003 privind paza obiectivelor, bunurilor, valorilor și protecția persoanelor; * Prestatorul poartă întreaga răspundere pentru calitatea serviciilor prestate fiind pe deplin responsabil pentru prestarea serviciilor; * Prestatorul se obligă să asigure servicii de pază, securitate și monitorizare online printr-un dispecerat cu sisteme de alarmare și supraveghere dotate cu inteligenta artificială, conform prevederilor Legii nr. 333/2003, cu modificările și completările ulterioare; * Prestatorul va înlocui personalul ce se află în disponibilitate de a-și îndeplini atribuțiile în mod corespunzător (concedii medicale, zile libere, absențe nemotivate, etc) și în acest sens va avea o rezervă de personal de înlocuire, pentru întreținerea sistemelor, modificare sau relocare; * Prestatorul va lua măsuri de limitare a pierderilor cauzate în cazul producerii unor evenimente deosebite și anunță de îndată reprezentantul Achizitorului; * Prestatorul va remedia în timpul cel mai scurt eventualele defecțiuni sau anomalii ale sistemelor electronice de securitate; * Prestatorul va asigura materialele și echipamentele necesare executării serviciilor de supraveghere si monitorizare conform prevederilor legale; * Prestatorul va executa instructajul privind respectarea de către personalul propriu al normelor legale privind sănătatea și securitatea în muncă, protecția mediului și a celor de prevenire și stingere a incendiilor, a normelor de ordine interioară stabilite de comun acord cu Achizitorul; * Prestatorul va răspunde de respectarea regulilor de acces în obiectiv, regulile fiind stabilite de Achizitor, atât pentru personal cât și pentru mijloace de transport; * Personalul prestatorului îi este interzis să divulge date și informații confidențiale și secrete.   Operatorii economici vor asigura cu operativitate, eficiență, în mod sustenabil și cu respectarea tuturor standardelor și normativelor în vigoare în materie, serviciile ce fac obiectul prezentului caiet de sarcini pe toată perioada contractuală și potrivit nevoilor Achizitorului, astfel cum sunt acestea detaliate. |  |  |
| Serviciile de pază (monitorizare și intervenție) asigurate cu sisteme tehnice de securitate și intervenție rapidă vor fi prestate Achizitorului CMESB S.A. pentru locațiile *organizare de şantier „Grozăveşti”*, situată pe str. Mexic, nr 19, în incinta depoului Victoria, București, Drumul Taberei, situată pe strada Brașov, nr. 21A, sector 6, București, Danubiana, str. Sos. Olteniței, nr. 181C, Popești – Leordeni. |  |  |
| Plata se va face în termen de 30 zile de la data acceptării și înregistrării facturii la sediul beneficiarului.  Factura va fi însoțită de procesul-verbal de recepție a serviciilor semnat fără obiecțiuni de către ambele părți.  Mecanismele de plată, stabilirea penalităților pentru neîndeplinirea sau îndeplinirea defectuoasă a obligațiilor contractuale sunt prezentate și detaliate în modelul de contract de furnizare pentru procedura în cauză. |  |  |

*Data completării: [ZZ.LL.AAAA]*

...............................................................................,

*(nume, prenume şi semnătură)*

în calitate de ............................................ legal autorizat să semnez oferta pentru şi în numele ...................................................... *(denumirea/numele operatorului economic)*

|  |  |
| --- | --- |
| OPERATORUL ECONOMIC …………........................ (*denumirea/numele*) | **Formular nr. 3** |

Declarație privind respectarea reglementărilor obligatorii din domeniul mediului, social, al relațiilor de muncă și privind respectarea legislației de securitate și sănătate în muncă

Subsemnatul(a) (*nume/ prenume*), domiciliat(ă) în …………………………………………… (*adresa de domiciliu*), identificat(ă) cu act de identitate (*CI/ Pașaport*), seria ……, nr. ………, eliberat de ...................., la data de …………, CNP …………………., în calitate de *reprezentant legal* al operatorului economic ……………………………… (*denumire*), cu sediul în …………………………….. (*adresa operatorului economic*), CUI nr. ....., CIF nr. ..........., declar pe propria răspundere, sub sancțiunile aplicate faptei de fals în acte publice, că mă angajez să realizez activitățile, pe parcursul îndeplinirii contractului, în conformitate cu reglementarile obligatorii în domeniile mediului, social și al relațiilor de muncă, stabilite prin legislația adoptată la nivelul Uniunii Europene, legislația națională, prin acorduri colective sau prin tratatele, convențiile și acordurile internaționale în aceste domenii.

De asemenea, declar pe propria răspundere ca la elaborarea ofertei am ținut cont de obligațiile referitoare la condițiile de muncă și de protecție a muncii, costurile aferente îndeplinirii acestei obligații fiind incluse în ofertă astfel cum acestea sunt indicate în prețul contractului conform propunerii financiare.

Totodată, declar că am luat la cunostință de prevederile art 326 «Falsul în Declarații» din Codul Penal referitor la ”Declararea necorespunzătoare a adevărului, făcută unei persoane dintre cele prevăzute în art. 175 sau unei unităţi în care aceasta îşi desfăşoară activitatea în vederea producerii unei consecinţe juridice, pentru sine sau pentru altul, atunci când, potrivit legii ori împrejurărilor, declaraţia făcută serveşte la producerea acelei consecinţe, se pedepseşte cu închisoare de la 3 luni la 2 ani sau cu amendă.”

*Data completării: [ZZ.LL.AAAA]*

...............................................................................,

*(nume, prenume şi semnătură)*

în calitate de ............................................ legal autorizat să semnez oferta pentru şi în numele ...................................................... *(denumirea/numele operatorului economic)*

OPERATORUL ECONOMIC **Formular nr. 4**  
…………........................  
(*denumirea/numele*)

**ACORD DE ASOCIERE**

**Nr.** *........*  **din** *.....................*

**CAPITOLUL I - PĂRȚILE ACORDULUI**

**Art. 1** Prezentul acord se încheie între :

..................................................., cu sediul în ....................................., str. ....................................., nr. ........., telefon: ....................., fax: ........................., înmatriculată la Registrul Comerțului din ......................................... sub nr. .........................., cod unic de înregistrare ...................................., cont bancar în care se vor efectua plățile de către Beneficiar ............................................, deschis la .........................................., adresă bancă: ....................., reprezentată de ......................................................, având funcția de .......................................... , în calitate de asociat - **LIDER DE ASOCIERE**

si

..................................................., cu sediul în ....................................., str. ....................................., nr. ........., telefon: ....................., fax: ........................., înmatriculată la Registrul Comerțului din ......................................... sub nr. .........................., cod unic de înregistrare ...................................., cont bancar ............................................, deschis la .........................................., reprezentată de ......................................................, având funcția de .......................................... , în calitate de **ASOCIAT**

**CAPITOLUL II - OBIECTUL ACORDULUI**

**Art. 2.1** Părțile convin înființarea unei Asocieri compusă din:

* *(i - lider de asociere)* ...............................;
* *(ii - Asociat n)* .........................................;

având ca scop:

a) participarea la procedura de achiziţie publică organizată de COMPANIA MUNICIPALĂ ENERGETICA SERVICII BUCUREȘTI S.A. pentru atribuirea contractului ***...................................................*** *(se va completa denumirea contractului)*

b) derularea/implementarea în comun a contractului de achiziţie publică ***.....................................................................................*** *(se va completa denumirea contractului)*în cazul desemnării ofertei comune ca fiind câştigătoare,cu respectarea prevederilor prezentului Acord de Asociere.

**Art. 2.2** Asocierea va încheia Contractul cu Beneficiarul, în vederea indeplinirii obligațiilor contractuale conform prevederilor Documentației de Atribuire, în baza ofertei depuse de Asociere și declarate caștigătoare urmare transmiterii de către COMPANIA MUNICIPALĂ ENERGETICA SERVICII BUCUREȘTI S.A. a comunicării rezultatului procedurii.

**Art. 2.3.** Asocierea nu are personalitate juridică și nu va putea fi tratată ca o entitate de sine stătătoare, neavând calitate de subiect de drept distinct *(Art. 1951 Cod Civil).*

**Art. 2.4.** Activitatea desfășurată în cadrul Asocierii se realizează pe baza principiului independenței comerciale și juridice a fiecărei Părți și pe cel al sprijinului reciproc privind obligațiile contractuale asumate în vederea realizării scopului Asocierii.

**CAPITOLUL III - TERMENUL DE VALABILITATE AL ACORDULUI**

**Art. 3.** Prezentul acord ramâne în vigoare pâna la expirarea duratei de valabilitate a contractului semnat cu COMPANIA MUNICIPALĂ ENERGETICA SERVICII BUCUREȘTI S.A., respectiv pâna la stingerea tuturor datoriilor legate de acesta și îndeplinirea tuturor obligațiilor asumate de Asociere față de Beneficiar.

**CAPITOLUL IV - OBLIGAȚIILE PĂRȚILOR**

**Art.** Părțile convin ca Liderul de asociere este .......................................................................... .

Contractul atribuit va fi semnat cu Beneficiarul de catre Liderul de Asociere, acesta fiind desemnat ca reprezentant autorizat să primească instrucțiunile contractuale pentru și în numele tuturor membrilor Asocierii, de la Beneficiar, să poarte întreaga corespondență cu Beneficiarul și, totodată, va deține puterea de reprezentare a Asocierii în relația cu Beneficiarul.

Sediul asocierii va fi în ……………………………………………............................... *(adresa completă)*

**Art. 4.2**. Se împuterniceşte .............................. *(liderul de asociere)*, având calitatea de Lider al asocierii, pentru întocmirea ofertei comune şi depunerea acesteia în numele şi pentru asocierea constituită prin prezentul acord.

**Art. 4.3.** Părțile vor răspunde individual și solidar în fața Beneficiarului în ceea ce privește toate responsabilitățile și obligațiile decurgând din sau în legătură cu Contractul.

**Art. 4.4.** Fiecare Parte va garanta, va apară și va despăgubi cealaltă Parte pentru toate daunele previzibile sau imprevizibile, care ar putea rezulta din sau în legatură cu încălcarea obligațiilor asumate prin Contract, de către Partea culpabilă.

**Art. 4.5.** În situația în care Beneficiarul suferă un prejudiciu în implementarea / derularea contractului susmenționat acesta se va îndrepta împotriva oricărui membru al prezentei asocieri, pentru a obține recuperarea prejudiciului suferit, indiferent dacă respectivul prejudiciu a fost cauzat prin acțiunea/omisiunea unui alt membru al asocierii.

**CAPITOLUL V - INCETAREA ACORDULUI DE ASOCIERE**

**Art. 5.** Încetarea Acordului de Asociere poate avea loc în următoarele cazuri:

**a)** neîncheierea, din orice motiv, a Contractului între Asociere si Beneficiar;

**b)** la îndeplinirea în integralitate a obiectului contractului;

**c)** la încetarea de plin drept a Contractului încheiat între Asociere și Beneficiar, în conformitate cu prevederile Contractului.

**CAPITOLUL VI - ALTE CLAUZE**

**Art. 6.1.** Membrii asocierii convin ca asociatul ....................................................... *(se va completa denumirea asociatului)*, să fie desemnat titular de cont, în vederea efectuării operațiunilor financiar-contabile, respectiv emiterea și încasarea facturilor aferente Contractului sus menționat.

**Datele de identificare sunt următoarele:**

Numele titularului de cont:

Adresa:

Număr TVA:

Reprezentant Legal:

Telefon/fax/e-mail:

Denumire Bancă:

Adresa Bancă:

Număr cont bancar:

IBAN:

\*Asociatul ..........................................................................., va emite și încasa facturile aferente Contractului prin intermediul sucursalei sale din România, aceasta având următoarele date de identificare:

Denumire:

Sediul Social:

Cod Unic de Înregistrare:

Număr de ordine în Registrul Comerțului:

Cont Bancar:

Denumire Bancă:

Adresa Bancă:

Reprezentant Legal:

**Notă:**

***\*se va completa în cazul în care asociatul desemnat pentru emiterea și încasarea facturilor este persoană juridică nerezidentă în Româ nia.***

**Art. 6.2.** În caz de atribuire, asociaţii au convenit urmatoarele cote de participare în cadrul asocierii:

* *(i - lider de asociere)*............................... % (*în litere*);
* *(ii - Asociat n)* ......................................... % (*în litere*);

**Art. 6.3.** Asociaţii convin să se susțină ori de câte ori va fi nevoie pe tot parcursul realizării contractului, acordându-și sprijin de natură tehnică, managerială sau/și logistică ori de câte ori situația o cere.

**Art. 6.4.** Nici una dintre Părți nu va fi îndreptățită să vândă, cesioneze sau în orice altă modalitate să greveze sau să transmită cota sa sau parte din aceasta altfel decât prin efectul legii şi prin obţinerea consimțământului scris prealabil atât al celorlalte Parți cât şi al Beneficiarului.

**Art. 6.5.** Prezentul acord se completează în ceea ce priveşte termenele şi condiţiile de furnizare a produselor/prestare a serviciilor/executarea lucrărilor *(se va alege în funcție de procedura de atribuire)*, cu prevederile contractului ce se va încheia între ….................................... *(liderul de asociere)* şi Beneficiar.

**Art. 6.6**. (1) Prezentul Acord de Asociere împreună cu toate aspectele și toate efectele ce decurg din, sau în legătură cu acestea, vor fi guvernate de legea română.

(2) Litigiile izvorâte din sau în legatură cu Acordul de Asociere, între membrii Asocierii, sunt supuse instanțelor de drept comun.

(3) Soluționarea litigiilor izvorâte din sau în legatură cu Acordul de Asociere, între membrii Asocierii și Beneficiar, se va realiza de către instanța judecătorească de contencios administrativ şi fiscal română, conform Contract.

**Art. 6.7.** Prezentul Acord de Asociere va fi redactat în limba romană.

Prezentul Acord de Asociere s-a încheiat astăzi ….................................. în …........ exemplare.

**LIDER ASOCIAT**

*(reprezentant legal/împuternicit conform actelor statutare/constitutive ale societății)*

***Nume și prenume***

***....................................***

*(semnatura )*

**ASOCIAT n**

*(reprezentant legal/împuternicit conform actelor statutare/constitutive ale societății)*

***Nume și prenume***

***.....................................***

*(semnatura)*

***Nota:***

***1.*** *Prezentul Acord de Asociere conţine clauzele obligatorii, părțile putând adăuga şi alte clauze.*

***2.*** *Lipsa semnaturii reprezentantului legal sau reprezentantului împuternicit conform actelor statutare/constitutive ale societății conduce automat la nulitatea Acordului de Asociere.*

***3.*** *În prezentul Acord de Asociere, noțiunea de reprezentant împuternicit conform actelor statutare/constitutive ale societățtii este diferită de noțiunea de reprezentant împuternicit să semneze oferta, inclusiv orice alte documente aferente acesteia, așa cum este acesta desemnat prin Formularul nr. 3.*

Anexa la Formularul nr. 4

**INFORMAŢII DESPRE ASOCIERE**

**Denumire procedura de atribuire:** *......................................* *(se va completa cu denumirea procedurii de atribuire în cauză)*

Subsemnatul(a) ............................................................................................. *(nume/prenume)* ........................................................ *(date de identificare)*, reprezentant legal/imputernicit al ............................................................................................ *(denumirea / numele ofertantului)*

în calitate de lider de asociere/asociat *(se va alege calitatea operatorului economic în procedura de atribuire)* la procedura pentru atribuirea procedurii sus-menționată, declar pe proprie răspundere sub sancţiunile aplicate faptei de fals în acte publice, că informațiile de mai jos sunt reale.

|  |
| --- |
| **1.** Denumirea ....................................................................., |
| **2**. Agenţie/filială/sucursală în ţara Autorităţii Contractante, dacă este cazul  Adresa sediului ...........................................................................  Telefon ..........................................................................  Fax ..........................................................................  E-mail .......................................................................... |
| **3.** Denumirea, adresa şi datele de contact (telefon, fax, e-mail)  a) ..........................................................................  b) ..........................................................................  c) ..........................................................................  Etc. .......................................................................... |
| **4.** Procentul aferent asociatului: ....................................................................... % (*în litere*) |
| **5** Partea/părțile din contract ce vor fi realizate de către asociat  .....................................................................  *(se vor detalia activitățile specifice ce îi revin fiecărui membru al asocierii)* |

*Data completării: [ZZ.LL.AAAA]*

Nume și prenume, capacitatea în care semnează și semnătura

*[persoanei sau persoanelor autorizate să semneze în numele Ofertantului]*

***Nota:***

***1****. Prezentul Acord de Asociere conţine clauzele obligatorii, partile putând adăuga şi alte clauze.*

***2.*** *Lipsa semnaturii reprezentantului legal sau reprezentantului imputernicit conform actelor statutare/constitutive ale societatii conduce automat la nulitatea Acordului de Asociere.*

***3.*** *In prezentul Acord de Asociere, notiunea de reprezentant imputernicit conform actelor statutare/constitutive ale societatii este diferita de notiunea de reprezentant imputernicit sa semneze oferta, inclusiv orice alte documente aferente acesteia.*

*4. Anexa la Formular – Informatii despre asociere, se va completa de fiecare membru in parte, semnata de reprezentantul sau legal.*

**Formular nr. 5**

**ACORD DE SUBCONTRACTARE**

nr.………./……………..………

**Art. 1. Părţile acordului**:

\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_, reprezentată prin................................, în calitate de contractor

(denumire operator economic, sediu, telefon)

şi

\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_ reprezentată prin..............................., în calitate de subcontractant

(denumire operator economic, sediu, telefon)

**Art. 2. Obiectul acordului:**

Părțile au convenit ca în cazul desemnării ofertei ca fiind câştigătoare la procedura de achiziţie publică organizată de \_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_ să desfăşoare următoarele activitaţi ce se vor subcontracta \_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_.

**Art. 3. Proporția de subcontractare**  reprezintă \_\_\_\_\_% din valoarea totală a contractului.

**Art. 4. Durata de prestare** a \_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_ (serviciilor) este de \_\_\_\_\_\_\_\_ luni.

**Art. 5. Alte dispoziţii**:

Încetarea acordului de subcontractare

Acordul îşi încetează activitatea ca urmare a următoarelor cauze:

a) expirarea duratei pentru care s-a încheiat acordul;

b) alte cauze prevăzute de lege.

**Art. 6. Comunicări**

Orice comunicare între părţi este valabil îndeplinită dacă se va face în scris şi va fi transmisă la adresa/adresele ......................................................., prevăzute la art.1

**Art. 7.** Subcontractantul se angajează faţă de contractant cu aceleaşi obligaţii şi responsabilităţi pe care contractantul le are faţă de investitor conform contractului \_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_ (denumire contract).

**Art. 8**. Neînţelegerile dintre părţi se vor rezolva pe cale amiabilă. Dacă acest lucru nu este posibil, litigiile se vor soluţiona pe cale legală.

Prezentul acord s-a încheiat în două exemplare, câte un exemplar pentru fiecare parte.

\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_ \_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_

(contractant) (subcontractant)

**Note:**

*Prezentul acord constituie un model orientativ şi se va completa în funcţie de cerinţele specifice ale obiectului contractului/contractelor.*

*În cazul în care oferta va fi declarată câștigătoare, se va încheia un contract de subcontractare în aceleaşi condiţii în care contractorul a semnat contractul cu autoritatea contractantă.*

*Este interzisă subcontractarea totală a contractului.*

|  |  |
| --- | --- |
| OPERATORUL ECONOMIC …………........................ (*denumirea/numele*) | **Formular nr. 7** |

**DECLARAŢIE**

**privind neîncadrarea în situaţiile prevăzute la art. 60**

**din Legea nr. 98/2016 privind achizițiile publice**

**Denumire procedura de atribuire:** *......................................* (*se va completa cu denumirea modalității de atribuire în cauză)*

Subsemnatul *(nume/prenume)* *............................*, domiciliat (a) în *................................* *(adresa de domiciliu)*, identificat (ă) cu act de identitate *(CI/pașaport),* seria ...... , nr. ..........., eliberat de .................. , la data de .................. , CNP *................................* , în calitate de reprezentant legal al *................................* , *(denumirea operatorului economic)*, cu sediul în *................................* *(adresa operatorului economic)*, cod unic de înregistrare *................................*, număr de ordine in Registrul Comerțului . *................................*, telefon *................................*, e-mail *................................*, având calitatea de Ofertant unic/Ofertant asociat/Subcontractant/Terț Sustinator *(se va alege calitatea operatorului economic în modalității de atribuire)*, la achiziția publică SERVICII PAZĂ (MONITORIZARE ȘI INTERVENȚIE) ASIGURATE CU SISTEME TEHNICE DE SECURITATE ȘI INTERVENȚIE RAPIDĂ, declar pe propria răspundere, sub sancţiunea excluderii din achiziție şi a sancţiunilor aplicate faptei de fals în acte publice, că nu ne aflăm în situaţia prevazuta la art. 60 alin. (1), lit. a), lit. d), lit. e) și lit. f) din Legea nr. 98/2016 privind achizițiile publice, respectiv:

- Persoanele care dețin părți sociale, părți de interes, acțiuni din capitalul subscris al Ofertantului unic/Ofertantului asociat/Terțului Susținător/Subcontractantului *(se va alege calitatea operatorului economic în modalitatea de atribuire)* ori persoanele care fac parte din consiliul de administraţie/organul de conducere sau de supervizare a Ofertantului unic/Ofertantului asociat /Terțului Susținător/Subcontractantului *(se va alege calitatea operatorului economic în modalitatea de atribuire)*, participa în procesul de verificare/evaluare a ofertelor;

**-** Ofertantul unic/Ofertantul asociat*(se va alege calitatea operatorului economic în modalitatea de atribuire)* are drept membri în cadrul consiliului de administraţie/organului de conducere sau de supervizare şi/sau are acţionari ori asociaţi semnificativi persoane caresunt soţ/soţie, rudă sau afin până la gradul al doilea inclusiv ori care se află în relaţii comerciale cu persoanele cu functii de decizie in cadrul autoritatii contractante;

**-** Ofertantul unic/Ofertantul asociat*(se va alege calitatea operatorului economic în modalitatea de atribuire)* a nominalizat printre principalele persoane desemnate pentru *executarea contractului* persoane caresunt soţ/soţie, rudă sau afin până la gradul al doilea inclusiv ori care se află în relaţii comerciale cu următoarele persoane cu funcții de decizie în cadrul autorității contractante:

|  |  |
| --- | --- |
| ANTON Cristian | Director General |
| MIHAILA Adrian | Director General Adjunct Tehnic Operațional |
| ZAMFIROI Cristian-Andrei-Cornel | Director General Adjunct Dezvoltare Comercial |
| STANCIU Dumitru | Director Producție |
| STANCU Ioana | Șef Serviciu Financiar Contabilitate, Buget |
| CONSTANTIN Carmen | Economist, Compartimentul Control Financiar Preventiv |
| GAIȘ Constantin | Șef SRAALC |
| TOPORÎȘTE Constantin | Șef Departament Comercial |
| MOLDOVEANU Rareș | Sef Birou aprovizionare contracte |
| ȚACIU Mihai | Expert Achiziții Publice, Biroul Achiziții |
| STANCIU Adina | Expert Achiziții Publice, Biroul Achiziții |
| DOBRE Viorica | SRAALC |

- Ofertantul unic/Ofertantul asociat (*se va alege calitatea operatorului economic in modalitatea de atribuire*) organizat ca societate pe acțiuni cu capital social reprezentat prin acțuni la purtător nu respecta prevederile art. 53, alin. (2) și (3). (*dacă este cazul*)

Subsemnatul declar că informaţiile furnizate sunt complete şi corecte în fiecare detaliu şi înţeleg că autoritatea contractantă are dreptul de a solicita, în scopul verificării şi confirmării declaraţiilor orice documente doveditoare de care dispunem. Înteleg că în cazul în care aceasta declarație nu este conformă cu realitatea sunt pasibil de încalcarea prevederilor legislației penale privind falsul în declarații.

**Totodată, declar că am luat la cunostință de prevederile art. 326 «Falsul în Declarații» din Codul Penal referitor la «Declararea necorespunzătoare a adevărului, făcută unei persoane dintre cele prevăzute în art. 175 sau unei unităţi în care aceasta îşi desfăşoară activitatea în vederea producerii unei consecinţe juridice, pentru sine sau pentru altul, atunci când, potrivit legii ori împrejurărilor, declaraţia făcută serveşte la producerea acelei consecinţe, se pedepseşte cu închisoare de la 3 luni la 2 ani sau cu amendă. »**

*Data completării: [ZZ.LL.AAAA]*

*Operator economic,*

*......................................*

*(semnatura autorizată și ștampila)*

***Note:***

*1. Aceasta declarație, în cazul asocierii, se va prezenta de către fiecare membru în parte, semnată de reprezentantul sau legal.*

*2. În sensul dispozițiilor art. 60 alin. (1) lit. d), din Legea nr. 98/2016, prin acționar sau asociat semnificativ se întelege persoana care exercită drepturi aferente unor acțiuni care, cumulate, reprezintă cel puțin 10% din capitalul social sau îi conferă deținătorului cel puțin 10% din totalul drepturilor de vot în adunarea generală.*

*3. În cazul în care Ofertantul unic/Ofertantul asociat/Terțul susținător/Subcontractantul propus este organizat ca societate pe acțiuni cu capital social reprezentat prin acțiuni la purtător, această declarație va fi însoțită și de o Declarație pe propria răspundere cu privire la deținătorii/beneficiarii reali ai acțiunilor la purtător.*